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T öbb mint huszonöt pont 
szerepelt Székelyudvarhely 
önkormányzati képvise-

lő-testülete csütörtöki ülésének 
napirendjén, egyebek mellett la-
káskiosztásokról és -cseréről, költ-
ségvetési kérdésekről is szó volt. Az 
ülésen részt vett Venczel Attila is, 
Székelyudvarhely új jegyzője.

Nem tűr halasztást

Gálfi  Árpád polgármester elsőként 
arról beszélt, hogy fontosnak tartja 
tisztázni a város és az RDE Harghita 
Kft . szerződéses viszonyát, jelenleg 
ugyanis két – egy 2005-ben és egy 
2007-ben kötött – szerződés is ér-
vényben van a szolgáltatóval. Mivel 
erre a városvezető külső jogi szak-
értőt kérne fel, kérte a városatyák 
beleegyezését. A felvetés hosszas 
vitát szült, Derszi László, az RMDSZ 
frakcióvezetője azt javasolta, ha-
lasszák el a döntést. Kijelentette: 
az RMDSZ-frakció ezúttal nem fog 
szavazni ebben az ügyben. 

A polgármester válaszként ki-
fejtette: nem ildomos halasztani az 
ügyet, hiszen ha a gyergyóremetei 
hulladékkezelő központ elindul, 
akkor Székelyudvarhely tárgyalási 
potenciálja napról-napra csökken 
majd, ugyanakkor határozottan el-
utasította Derzsi László azon állás-
pontját, hogy a város Magyarország 

kormánya ellen lép fel a magyar-
országi vállalkozással szembeni 
fellépésével. Venczel Attila jegyző 
pedig hozzátette: mivel egymás-
nak ellentmondásos szerződések 
vannak érvényben, ezért szerin-
te a városnak kötelessége ezeket 
tisztázni. Végül az RMDSZ-frakció 
ígéretéhez híven tartózkodott, il-
letve Ketesdi Imre, Mike Levente, 
Péter Balázs és Orbán Árpád sem 
szavazott, így a tervezetet elvetette 
a testület.

Nem ment át az adóhatározt

A 2019-re vonatkozó, helyi adók és 
illetékek mértékéről szóló határo-
zattervezet is vitát szült. 2016-ban 
progresszív adócsökkentést ígért 
a városvezetés a vállalkozóknak, 
amelyet azóta minden ilyen dön-
téskor gyakorlatba is ültet – ma-
gyarázta Gálfi  Árpád polgármester. 
„Ennek eredményeként a 2016-ban 
alkalmazott, 1,3 százalékos adó-
kulcs folyamatosan csökkent, a 
mostani előterjesztés már csak egy 
százalékot irányoz elő. Korábban 
csak szlogen volt a vállalkozók ter-
heinek csökkentése, több mint két 
éve ez már valósággá vált” – fejtette 
ki a városvezető.

A tervezet értelmében az épület-
adóknál a magánszemélyek által 
használt ingatlanok esetében há-
romféle kategóriát különböztetnek 
meg továbbra is: lakó-, gazdasági 
célra használt, illetve a vegyes 
használatú épületek. A gazdasági 

tevékenységre használt épületek 
esetében 1 százalékos adókulcsot 
javasolt a hivatal, tavaly és 2017-
ben ez 1,1 százalék volt, 2016-ban 
pedig 1,3 százalék. A jogi szemé-
lyek esetében is ugyanezen három 
kategória lesz 2019-ben, és a gazda-
sági tevékenységre használt épüle-
tek esetében itt is 1 százalékos len-
ne az adókulcs. Az Udvarhelyszéki 
Kis- és Középvállalkozók Szövet-
ségével (UKKSZ) és a Székelyud-
varhelyi Mikróvállalkozók Szövet-
ségével is egyeztettek ez ügyben, 
mindkét szervezet kérelmet nyúj-
tott be a hivatalhoz: azt kérik, hogy 
ezt az adókulcsot 0,8 százalékra 
csökkentsék. Ez 1 millió 200 ezer 
lejes kiesést eredményezne, tud-
tuk meg, ezért túl nagy terhet róna 
az éves helyi költségvetésre. Ezzel 
szemben bizonyos adónemeknél 
drágulást terveztek, így például a 
mezőgazdasági belterületeknél 35 
százalékos lenne az emelkedés, il-
letve drágulna gépjárműadó is.

Kitartanak a városatyák

Az ülésre egyébként előterjesz-
tették a „babakelengye-program-
ként” elhíresült tanácshatározat 
visszavonását is – ezt a Prefek-
tusi Hivatal kérte. Venczel Attila 
megjegyezte, a prefektus joggal 
kifogásolta a határozatot, mert 
nincs hatásköre, nincs jogalapja 
az önkormányzatnak, hogy pénzt 
vagy utalványt nyújtson a kisma-
máknak. Bár ezt felvetette a testü-
let, a jegyző szerint nem érdemes 
perelni a prefektussal, mert a tör-
vény, illetve annak hiánya, egyér-
telműen azt eredményezné, hogy 
a város elveszíti a pert. A testület 
végül döntött: kitart a babakelen-
gye-program mellett, vállalva a 
közigazgatási pereskedést.

Vitákba torkollt az ülés
Még nem fogadták el a jövő évi helyi adók mértékét

• A jövő évi adók mértékének megállapításáról, az 
RDE Hargita Kft.-vel kötött szerződések érvényességé-
ről ugyan nem, de több más fajsúlyos kérdésről dön-
tött Székelyudvarhely önkormányzati képviselő-testü-
lete novemberi soros ülésén. Vitákból nem volt hiány.

Az (X) szignóval el lá tott szö ve gek  fi ze-
tett rek lá mok, köz le mé nyek. A meg je lent 
írá sok nem fel tét  le nül a szerkesztőség 
vé le mé nyét tük   rö zik!
Szerkesztőségünk fenn tart ja a jo got, 
hogy a be ér ke zett le ve lek és más fé le írá-
sok közléséről dönt sön. Kéz ira to kat  nem 
őrzünk meg, és nem kül dünk vis  sza.
Hir de tés fel vé tel és ter jesz tés a szerkesz-
tőség címén hétköznap 8–16 óra között.
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K ét új játszótérrel bővültek a 
szentegyházi napközik, a Kár-

pát-medencei Óvodafejlesztési Prog-
ramban megvalósult beruházásokat 
csütörtökön avatták fel.

Két avatóünnepséget tartottak 
Szentegyházán, ahol a település 
mindkét napközije, a Hófehérke és a 
Nárcisz is egy-egy újonnan kiépített 
játszótérrel gazdagodott. Sikeres pá-
lyázások eredményei a beruházások: 
Magyarország Kormánya, valamint a 
Miniszterelnökség Nemzetpolitikai 
Államtitkárságának támogatásával 
megvalósuló Kárpát-medencei Óvo-
dafejlesztési Program biztosította a 
fi nanszírozást a játszóterek kivitele-
zéséhez – tájékoztatott az esemény 
után Molnár Tibor. Szentegyháza 
polgármestere elmondta, a játszóte-
rek elkészülésén túl büszkeséggel 
tölti el a településvezetést az is, hogy 
a programban felépülő játszóterek 
kivitelezését végző vállalkozás is 
szentegyházi.

A település két napközijéhez tar-
tozó új kültéri játszóterek elemeit 
többnyire fából készült hagyományos 

játékok, egyebek mellett lengő- és 
mérleghinták, csúszdák, rugós falo-
vak alkotják. A tavasszal megterve-
zett, majd a területrendezést követően 
nyáron felépített játszóhelyek területét 
gyeptéglával fedték be. A szentegyhá-
zi településvezetés képviselői mellett 
a kisváros tanintézeteinek az igazga-
tói, a Romániai Magyar Pedagógusok 
Szövetségének (RMPSZ) az udvarhely-
széki képviselője, a helyi plébánosok, 
a napközik pedagógusai és az oda járó 
gyerekek, valamint a kivitelező cég il-
letékesei vettek részt a csütörtöki ava-
tóünnepségeken.

A Kárpát-medencei Óvodafejlesz-
tési Program Erdélyben a Romániai 
Magyar Pedagógusok Szövetségének 
a gondozásában zajlik, a program-
ban összesen 223 játszóteret építenek 
számos erdélyi településen.

Széchely István

Játszótereket avattak

Örülnek az új játszótérnek
a szentegyházi ovisok
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    POLGÁRMESTERI  HIVATALA

Egy hét alatt két örömünnepet ült 
Benedekff y Katalin nagygalamb-

falvi születésű színművész, opera-
énekes. Húsz éve egy hátizsákkal in-
dult el Magyarországra, hogy magyar 
színésznő lehessen. Nagyon hálás 
Istennek, amiért hitet, kitartást adott 
neki ahhoz, hogy végig tudjon menni 
ezen az úton. Úgy érzi, révbe ért. A 
huszadik évforduló előtt, november 
24-én szülei társaságában vette át 
magyar zeneművészet kategóriában 
a Csongrád megyei Príma-díjat Sze-
geden. A jubileumi gálára pedig első 
szóra ment el a több mint száz meghí-
vott – pálya- és művésztársak, egyko-
ri és mai mesterei, rádiós és televíziós 

személyiségek. „Mérhetetlen szerete-
tet, hitet, emberséget és őszinte ba-
rátságot éreztem azok részéről, akik 
életem részesei. Olyan boldog voltam, 
mint soha életemben!”

Vendégeitől egyetlen szál virá-
got kért, és azt, hogy amit virág-
ajándékra szánnának, tegyék be az 
adománydobozba. Kányádi György 
református lelkipásztor a szülőfalu 
imádkozó közösségének üzenetét 
tolmácsolta a gálán. Gyerkó Leven-
te polgármester vette át azt az ado-
mányt, amelyet az ünnepelt vendé-
gei, valamint az élő adások hallgatói, 
nézői ajánlottak fel. 

Molnár Melinda

Erdély hitet, Magyarország 
kenyeret adott




